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INSPRAAKAVOND ZONNEPANELEN IN DE BESCHERMDE 
MIJNWIJKEN 

 

 

Datum : 12 december 2018 van 19.00 – 21.00 uur in de Brikke Oave. 

 

Aanwezig : Portefeuillehouder RO wethouder J. Palmen, J. Hacking (secretaris welstand), H. Lelieveld 

(juridisch beleidsmedewerker RO), I. Povsé (stadsbouwmeester), H. Janssen 

(Monumentendeskundige), enkele raadsleden en diverse burgers 

 

 

1. Opening 

De wethouder heet eenieder welkom.  

 

2. Presentatie 

Mevrouw Lelieveld geeft een presentatie met de navolgende onderwerpen: 

 

 Aanleiding om tot onderhavig beleid te komen (klimaatdoelstellingen, Brunssum voor groot deel 

aangewezen als beschermd dorpsgezicht) 

 Vergunningplicht voor het realiseren van zonnepanelen op dakvlakken die naar openbaar gebied zijn 

gekeerd 

 Hoe kun je weten of je een vergunning nodig hebt en/of dat je woonachtig bent in een beschermd 

dorpsgezicht (Kadastraal vastgelegd, vaak in eigendomsakte opgenomen, bestemmingsplan vastgesteld) 

 Waarom het even geduurd heeft eer beleid is opgesteld (zoeken naar een goede balans tussen kwaliteit 

en duurzaamheid, peilen waar de behoefte ligt) 

 Proces: uitleg over de procedure 

 

Vervolgens heeft de heer Hacking wat verteld over de inhoud van het beleid (sneltoetscriteria). Via 

beeldmateriaal laat hij zien wat al dan niet gewenst is vanuit kwalitatief oogpunt. De stadsbouwmeester en 

monumentendeskundige hebben aanvullend nog wat toegelicht. 

 

3. Vragen en opmerkingen van de aanwezige burgers 

 

 Een enkeling geeft aan dat door het stellen van regels de burger te maken krijgt met hogere kosten en 

mogelijk ook minder rendement. De burger is namelijk gebonden aan een bepaald soort panelen en kan 

meestal ook minder panelen realiseren, omdat het beleid uitgaat van rechte vlakken. 

 

Antwoord gemeente: De gemeente erkent dit probleem, maar wil geen afbreuk van kwaliteit in de 

beschermde mijnwijken. In de meeste gemeenten worden zonnepanelen in beschermde wijken niet eens 

toegestaan, echter dat gaat de gemeente Brunssum juist weer te ver. Er is immers een 

duurzaamheidsdoelstelling en het realiseren van zonnepanelen is op dit moment het meest eenvoudig te 



realiseren. Windenergie en grootschalige zonneweides kunnen nog niet echt rekenen op maatschappelijk 

draagvlak en andere energiebronnen zijn nog in ontwikkeling. 

Met dit beleid wordt het realiseren van zonnepanelen in de beschermde mijnwijken mogelijk gemaakt, 

maar wordt tegelijkertijd ook de kwaliteit van woningen en wijken gewaarborgd. 

 

 Enkele bewoners vragen of er contact is met de woningbouwverenigingen en of zij ook gebonden zijn 

aan de regels. 
 

Antwoord gemeente: Ook de woningbouwverenigingen moeten zich houden aan het beleid en zijn ook 

bereid om zonnepanelen die thans niet aan het beleid voldoen, om te wisselen in panelen die wel in het 

beleid passen. 

 

 Bewoners vragen zich af of installateurs wel voldoende op de hoogte zijn van de vergunningplicht en 

het nieuwe beleid. 
 

Antwoord gemeente: In het kader van het zonnepanelenproject, waarbij de gemeente partij is voor wat 

betreft de financiering, is Volta Limburg geïnformeerd omtrent het grote beschermde dorpsgezicht 

binnen de gemeente Brunssum. In de meeste gevallen is ook een vergunning aangevraagd. Zodra het 

beleid is vastgesteld, zal Volta omtrent het beleid worden geïnformeerd.  

In principe zouden installateurs op de hoogte moeten zijn van de vergunningplicht in beschermde stads- 

en dorpsgezichten en zij zouden hun klant daarover moeten informeren.  

Daar staat tegenover dat primair de verantwoordelijkheid voor het aanvragen van een benodigde 

vergunning bij de aanvrager / eigenaar ligt. 

Op onze website is dat bij de informatie omtrent het zonnepanelenproject ook expliciet opgenomen. 

 

 Burgers vragen zich af of bomen gekapt worden om zonnepanelen mogelijk te maken.  
 

Antwoord gemeente: Er worden geen bomen gekapt om zonnepanelen mogelijk te maken. Voor het 

kappen van bomen in het openbaar gebied is sowieso altijd een omgevingsvergunning voor kappen 

verplicht, maar zoals vermeld, is de aanleiding voor het kappen van een boom niet gelegen in de 

realisering van zonnepanelen. 

 

 Burgers vragen zich af of de gemeente gaat optreden tegen illegaal gerealiseerde panelen en/of panelen 

die niet passen in het beleid. 
 

Antwoord gemeente: Voor alle panelen die zonder vergunning zijn gerealiseerd zal alsnog een 

vergunning moeten worden aangevraagd. Indien de panelen niet passen in het beleid, zal naar een 

maatwerkoplossing worden gezocht. Per geval zal bekeken worden of de zonnepanelen aangepast 

moeten worden. 

 

4. Interactieve sessie met aanwezige burgers 

In de zaal is een aantal foto’s opgehangen van dakvlakken waarop zonnepanelen zijn gerealiseerd. Het betreft 

met name dakvlakken van woningen die niet in Brunssum gelegen zijn. 

 

Een aantal gerealiseerde zonnepanelen voldoet aan het onderhavige beleid en een aantal panelen passen niet in 

het beleid. 

 

De aanwezige burgers wordt gevraagd om met een plakkertje aan te geven of zij positief of negatief tegenover de 

desbetreffende zonnepanelen staan. Een groen plakkertje staat voor positief en een rood plakkertje voor negatief. 



 

Uit het plakken kon de navolgende conclusie getrokken worden: 

 

 De meeste bewoners zien toch graag een bepaalde uniformiteit in de wijze waarop de zonnepanelen 

gelegd worden (ofwel landscape ofwel portret, maar niet allebei door elkaar). 

 Rechte vlakken hebben de voorkeur. 

 Zwarte panelen zonder randen worden positiever ontvangen dan blauwe panelen met zilveren rasters en 

randen. 

 Zowel uit het plakken alsook uit de mondelinge discussie / vraagstelling bleek dat er ook wel mensen 

zijn die eigenlijk liever geen zonnepanelen op de daken zien. 

 

2. Sluiting 

Om ca. 21.00 uur wordt de inspraakbijeenkomst afgesloten. 


